
 

 

Artikel 51 vragen vergassen van ganzen 

 

Sinds 1 juni 2015 is het in heel Nederland wettelijk toegestaan om ganzen te vergassen. 

In het Noordhollands Dagblad van zaterdag 5 september 2015 lazen wij dat er in Noord-Holland al 

37.915 ganzen zijn gevangen en gedood. Nu begrijpen wij dat ganzen overlast kunnen geven rond 

Schiphol en op landbouwgrond. Om overlast nu en in de toekomst te voorkomen zijn duurzame 

aanpassingen aan de omgeving nodig. Door gewassen te laten groeien die onaantrekkelijk zijn voor 

ganzen kan men overlast voorkomen. Natuurgebieden en andere gebieden waar ganzen geen 

overlast veroorzaken kunnen aantrekkelijk worden gemaakt voor ganzen door bijvoorbeeld witte 

klaver te zaaien. Voor GroenLinks hebben dergelijke diervriendelijke maatregelen altijd de voorkeur 

boven het vergassen van ganzen.  

 

In 2012 heeft de fractie van GroenLinks artikel  51 vragen gesteld met betrekking tot het vergassen 

van ganzen.  Uit de reactie van het college van B&W bleek dat het tegengaan van overlast van ganzen 

gebeurde door middel van het insmeren van ganzeneieren met maïsolie. Bij een te grote populatie 

van ganzen worden ganzen gevangen door firma Hofganzen en elders uitgezet.  

 

De aanleiding voor GroenLinks om opnieuw vragen te stellen over dit onderwerp is tweeledig; 

enerzijds  de wetswijziging per  1 juni 2015 en anderzijds is de fractie van GroenLinks benaderd door 

bezorgde bewoners, die zich zorgen maken over de wijze waarop Zaanstad omgaat met 

ganzenoverlast.  

 

GroenLinks stelt in het kader van artikel 51 de volgende vragen aan het college van B&W: 

 

1. Is er momenteel sprake van overlast door ganzenpopulaties binnen Zaanstad? Mocht hier nu of in 

de toekomst sprake van zijn, worden hierbij dan diervriendelijke methoden gebruikt om overlast 

tegen te gaan? En graag een beschrijving van de gebruikte methoden. 

 

2. Heeft de wetswijziging die 1 juni 2015 is ingegaan effect op de ganzenbestrijding in Zaanstad of 

blijft gemeente Zaanstad diervriendelijkere methoden inzetten? 

 

 

 

Namens de fractie van GroenLinks, 

 

Rosanne Kolvers 
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ONDERWERP

Het behandelen van schriftelijke vragen van mevrouw R. Kolvers namens 
GroenLinks conform artikel 51 m.b.t. het vergassen van ganzen.

Geachte leden van de gemeenteraad,

Door mevrouw R. Kolvers zijn mede namens de fractie van GroenLinks vragen gesteld op grond van 
artikel 51 van het Reglement van Orde voor de gemeenteraad van Zaanstad, m.b.t. het vergassen 
van ganzen.

De gestelde vragen beantwoorden wij als volgt:

Vraag 1: Is er momenteel sprake van overlast door ganzenpopulaties binnen Zaanstad? Mocht hier nu 
of in de toekomst sprake van zijn, worden hierbij dan diervriendelijke methoden gebruikt om overlast
tegen te gaan? En graag een beschrijving van de gebruikte methoden.
Nee, er is geen overlast van ganzen binnen Zaanstad. Op de percelen waarvan Zaanstad 
grondeigenaar is zal de overlast nu en in de toekomst op een diervriendelijke wijze worden 
aangepakt. Overige grondeigenaren binnen Zaanstad dienen zelf en binnen de gestelde wettelijke 
kaders de ganzenoverlast op te lossen.
Voor wat betreft de huidige vijf gemeentelijke locaties met ganzen wordt ter voorkoming van 
ganzenoverlast op die locaties sinds medio 2009 een diervriendelijke methode toegepast om te
voorkomen dat ganzenoverlast ontstaat. 
Het beheer bestaat uit het insmeren van de eieren met maïsolie. Met dit insmeren wordt
voorkomen dat in de eerste twee weken een embryo in het ei kan ontstaan. Op deze wijze wordt
voorkomen dat de ganzenpopulaties groeien en dat zij overlast naar de omgeving gaan geven.
Indien de populatie toch te groot wordt en overlast in de omgeving oplevert dan wordt, als het
echt niet anders kan, het teveel aan ganzen door de firma Hofganzen gevangen. Dit gebeurt door 
middel van een vangfuik. Deze wijze van vangen gebeurt in alle rust en is daarom veel minder 
stressvol. Het vangen wordt alleen bij de gedomesticeerde (witte) ganzen toegepast en niet bij de
beschermde wilde ganzen. De firma Hofganzen zorgt dan dat de ganzen ergens anders een plek 
krijgen. Dit kan zowel binnen de gemeentegrenzen zijn als daar buiten.
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Vraag 2: Heeft de wetswijziging die 1 juni 2015 is ingegaan effect op de ganzenbestrijding in Zaanstad 
of blijft gemeente Zaanstad diervriendelijkere methoden inzetten??
Nee, dat heeft geen effect op onze werkwijze van aanpak ganzenoverlast. Wij blijven de bij vraag 1 
genoemde diervriendelijke methode hanteren.
Overige grondeigenaren binnen Zaanstad kunnen wel gebruik maken van de wetswijziging van 1 juni 
2015. Mits zij hiervoor bij de provincie Noord-Holland een ontheffing hebben aangevraagd en 
gekregen.

In het vertrouwen u voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

burgemeester en wethouders van Zaanstad,

mr. G.H. Faber, burgemeester

Digitaal ondertekend door burgemeester G.H. Faber op 28-10-2015

drs. A. Roggeveen, waarnemend gemeentesecretaris

Digitaal ondertekend door waarnemend gemeentesecretaris A. Roggeveen op 27-10-2015


